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V dubnu roku 2023 byla na
půdě Hospodářské komory hl.
m. Prahy podepsána smlouva o
vzniku tak zvané Pražské
hospodářské komory. Jejímiž
signatáři jsou zástupci všech
sedmi složek sítě hospodářské
komory působící v Hlavní městě
Praze. Tento pozitivní krok
povede ke společné koordinaci
a spolupráci na budování
kvalitnějšího podnikatelského
prostředí v Kraji Praha. 
Všechny obvodní a regionální
hospodářské komory v Praze
sjednotily svoje síly a nově
budou reprezentovat zájmy
pražských podnikatelů a firem
společně. Vystupovat a
vykonávat svoji činnost budou
pod jednou hlavičkou – Pražské
hospodářské komory. Cílem je
zlepšit vyjednávací pozici
pražských podnikatelů při
komunikaci s veřejnou správou. 
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„Jedná se o mimořádně
důležitou změnu. Dosud byla
Praha v tomto rozpolcená, o
zájmy podnikatelů se starala
řada komor. Dohodli jsme se, že
subjekty budou nyní vystupovat
jednotně pod Pražskou
hospodářskou komorou a
veškeré aktivity se budou
výhradně sbíhat na této
společné platformě, aby se
zájmy zbytečně netříštily,“ říká
předseda představenstva HKP
Petr Michal.

Prvním výsledkem dohody je
první společná nominace
kandidátů na volbu prezidenta
Hospodářské komory České
republiky (HK ČR), která se
uskutečnila 31. května 2023.
Pražská hospodářská komora
nominovala kandidáty jak na  
prezidenta, viceprezidenta a
také člena představenstva HK
ČR. Díky této nominaci se také
předseda HKP pan Petr Michal
stal členem představenstva HK
ČR.
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Energie - Pražané 
řekli kde šetřit

ATRAKTIVNÍ AKCE POŘÁDANÉ V MINULÉM ROCE

Zpoplatnění vjezdu 
do centra

Smlouvy při
realitním 

zprostředkováníPodle průzkumu, který včera
Hospodářská komora hl. m.
Prahy představila na další ze
svých pravidelných diskusních
konferencí pod názvem
Energetika v Praze, si Pražané
umí představit úspory převážně
v modernizaci pouličního
osvětlení, snížení teploty v
budovách a v neposlední řadě
také v instalaci úsporných
žárovek.
Naopak na dolních příčkách
podpory veřejnosti se objevují
solární panely. Ty oslovenému
vzorku Pražanů vadily hlavně na
historických domech.
„Instalace solárních panelů je
otázka estetická a kulturní,
proto není překvapení, že ji část
respondentů nepodporuje,“
komentoval předseda
představenstva Petr Michal.
Průzkum dále ukázal, že prostor
pro zlepšení je u bytových
domů i v oblasti zásobování
teplem. Více než třetina
obyvatel bytové zástavby v
dodávkách tepla spoléhá na
teplárny. Ty se však v mnoha
případech nacházejí mimo
území hlavního města,
například v Mělníku. Podle Pavla
Elise, generálního ředitele
Pražské energetické (PRE), jde
o pozůstatek z dob, kdy hlavní
zdroj energie pro Prahu
představovalo uhlí a který s
sebou nese řadu nevýhod, jako
velké ztráty při transportu
tepla.

Další ze série kulatých stolů
pořádaných Pražskou
hospodářskou komorou se
konal ve středu 8. listopadu a
tentokrát byla jeho náplní
debat o možnosti zpoplatnění
vjezdu vozidel do některých ulic
v centru Prahy. Níže uvádíme
několik prohlášení z tisku, která
v rámci akce zazněla.
Za vjezd by se platilo
prostřednictvím aplikace a
kamery by při vjezdu
kontrolovaly registrační značky
vozidel. Část řidičů by se ale
měla poplatku vyhnout, popsal
Hřib během debaty, kterou
zorganizovala Hospodářská
komora hlavního města Prahy.
Prosadit zpoplatnění vjezdu do
centra ale nebude ve stávající
koalici jednoduché.
Organizátoři z pražské
hospodářské komory k debatě
pozvali i předsedu výboru pro
dopravu Martina Sedekeho
(ODS), radního Prahy 1 pro
dopravu Vojtěcha Ryvolu (ANO)
a radního Prahy 2 pro dopravu
Tomáše Halvu (TOP 09).
Naopak podle radního Ryvoly z
Prahy 1 okruhy problém nejspíš
nevyřeší. „My tady máme klenot
na dvou březích Vltavy a
chováme se k němu macešsky.
Neměli bychom mít v
nejkrásnějším centru města
dva velké dopravní tahy,“
prohlásil.

Hospodářská komora hl. města
Prahy, Sekce realitního
zprostředkování, uspořádala 11.
10. 2023 kulatý stůl na téma
uzavírání
zprostředkovatelských a
rezervačních smluv – zákon o
realitním zprostředkování a
soudní praxe.
Setkání se zúčastnili zástupci
významných realitních
kanceláří, advokáti specializující
se realitní problematiku a
zástupce Ministerstva pro
místní rozvoj ČR Ing. Pavel
Rakouš. Během více než
dvouhodinové diskuse byly
prezentovány různé pohledy na
uzavírání zejména rezervačních
smluv. Zákon o realitním
zprostředkování totiž nedává
jasná pravidla, což způsobuje
realitním zprostředkovatelům
komplikace v jejich postupech.
Vzájemná shoda panovala nad
novelou zákona o realitním
zprostředkování, která by měla
tyto postupy jasně definovat.
„Potvrdilo se, že každá z
realitních sítí přistupuje k
problematice uzavírání
rezervačních smluv jinak. Žádná
cesta však není ideální, proto
budeme nyní pracovat na
krocích, které jednou provždy
toto téma vyjasní,” uvedl
Robert Hanzl předseda sekce
realitního zprostředkování.



„Architektura a stavba budov
jsou začátkem jejich dlouhého
životního cyklu. Jak tedy zajistit,
aby tyto budovy byly efektivně
spravovány a udržovány, aby
jejich hodnota zůstala
zachována a jejich provoz byl co
nejefektivnější? Odpovědi nabízí
facility management (FM), který
se zabývá správou a provozem
budov s hlavním cílem
maximalizovat jejich užitečnost
a minimalizovat náklady.
Aktuálně vydaná publikace má
za cíl především edukovat trh,
ale také poskytnout informace o
moderním facility
managementu správcům a
majitelům budov,“ říká Ing. Jiří
Knap, prezident IFMA CZ a
předseda Sekce facility
managementu při HKP.

Na začátku listopadu proběhla tradiční a
největší akce v progresivním oboru facility
management pořádaná IFMA. Dvacátého
třetího ročníku, který nesl podnázev „efektivně
a bezpečně“, se mezi diskutéry mimo jiných
účastnil člen představenstva Gabriel Lukáč a
jako zástupce pořadatele také předseda
Sekce facility managementu při Hospodářské
komoře hl. m. Prahy pan Ing. Knap. Mezi
tématy rezonovala digitalizace, bezpečnost,
inovativní technologie, rizika a také úspory. V
rámci závěrečného společenského večera
byly rozdány též ceny vítězům soutěže FM
Awards 2023, a to celkem v pěti různých
kategoriích. Oceněným produktem se mimo
jiných stala také publikace Facility
management ve zkratce, na jejímž obsahu se
členové HKP výrazně podíleli.



V reakci na probíhající veřejnou
debatu o způsobu řešení
nevyhovujícího stavu historického
železničního mostu na pražské
Výtoni se tým Hospodářské komory
hl. m. Prahy, rozhodl touto otázkou
zabývat a sepsat na situaci kolem
tohoto významného dopravního uzlu
vlastní názor a sdělit ho přímo
dotčeným subjektům. 

V roce 2023 uspořádal senátní Výbor pro
územní rozvoj, veřejnou správu a životní
prostředí Senátu Parlamentu ČR ve spolupráci
se STŘEDOEVROPSKÝM INSTITUTEM PRO
ROZVOJ DOPRAVY, z. s., Hospodářskou komorou
hl. m. Prahy, a s odbornou podporou Ředitelství
vodních cest ČR jednodenní konferenci s
názvem Nízkoemisní vnitrozemská plavba &
Evropa. Cílem konference bylo představit nové
trendy u pohonů plavidel nejen v různých
zemích Evropy, ale i na domácí půdě. Nejde
pochopitelně jen o oblast výzkumu a vývoje, ale
také již konkrétní zkušenosti s jednotlivými
praktickými aplikacemi.

Hospodářská komora hl. m. Prahy,
STŘEDOEVROPSKÝ INSTITUT PRO ROZVOJ
DOPRAVY, z.ú. ve spolupráci s Fakultou
elektrotechnickou Západočeské univerzity
v Plzni tradičně uspořádali v RICE
(výzkumném centru Fakulty
elektrotechnické Západočeské univerzity v
Plzni) kulatý stůl na téma "Jsou VRT klíčem
k budoucnosti udržitelné mobility?".   

Zabývali jsme se potenciálem VRT pro další rozvoj veřejné dopravy a mobility u nás –
zaměřili se na přínosy a účel projektu VRT – ekonomické, environmentální i sociální
důsledky této ambiciózní infrastrukturní iniciativy. Dále jsme zabývali potenciálem
zkrácení cestovních časů a zvýšení konektivity, dopad na regionální rozvoj a tvorbu
pracovních míst a úlohu VRT při přechodu do nízkouhlíkové budoucnosti. Stranou
nemohly zůstat právní aspekty majetkoprávní přípravy výstavby VRT s akcentem na
přípravu staveb, povolovací procesy a překážky hladkého průběhu příslušných řízení.
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Současná právní úprava výroby a využití vodíku vyráběného elektrolýzou je v České
republice nedostatečná. Nečinnost v této části energetického mixu vytváří ve srovnání
s pokrokem jiných zemí překážky pro hospodárné a udržitelné investice soukromého
sektoru. V konečném důsledku pak může nečinnost v budoucnu ohrozit
konkurenceschopnost českého průmyslu. Na tyto aspekty jsme chtěli upozornit v
rámci kulatého stolu, kde i o tom se zástupci PSČR hovořili zástupci Hospodářské
komory hl. m. Prahy (HKP) – Gabriel Lukáč, České vodíkové technologické platformy
(HYTEP) - Veronika Vohlídková v Poslanecká sněmovně Parlamentu ČR v rámci
kulatého stolu "Vodík – perspektiva blízké budoucnosti". 
Mezi stěžejní témata loňského kulatého stolu patřily mezinárodní závazky České
republiky v oblasti vodíku do roku 2030, zahraniční zkušenosti a současné projekty v
oblasti vodíku, ale také legislativní překážky na národní úrovni. Pozornost byla
zaměřena také na výstavbu elektrolyzérů, které představují klíčový́ aspekt v rámci
nastartování vodíkového hospodářství. Vodík skýtá velký potenciál pro rozvoj oblastí
jako je čistá energetika, doprava a průmysl a jistě bude v blízké budoucnosti jedním z
klíčových faktorů konkurenceschopnosti českých podnikatelů v dekarbonizované
ekonomice.
Dále k tématům vystoupili Petr Dovolil - senior konzultant PwC, Jan Sochor - konzultant
HYTEP a Petr Mervart - zmocněnec pro vodíkové technologie zastupující Ministerstvo
průmyslu a obchodu České republiky.



Stále jsme na vaší straně!

PODPORUJEME ODBORNOST

INICOVALI JSME MÍRNĚJŠÍ EURO 7

UDRŽELI JSME ZAMĚSTNANECKÉ BENEFITY

ČESKO NA KŘIŽOVATCE – VIZE A STRATEGIE
PRO DALŠÍCH 30 LET

POMOHLI JSME FIRMÁM ZAMĚSTNAT CIZINCE

Česko vyčerpalo všechny dosavadní faktory růstu, ztratilo své
konkurenční výhody a  dostalo se do tzv.  pasti středních příjmů.
Hospodářská komora se stala motorem podnikatelské iniciativy
Česko na  křižovatce. Zejména mezi podnikateli rozproudila
diskuzi o  nové vizi naší země a  strategiích, jak jí dosáhnout.
Komora v  premiérem nově založeném vládním výboru pro
strategické investice předkládá nová opatření, která nastartují
hospodářskou prosperitu a růst životní úrovně obyvatelstva.

Kurzy pořádané v celé ČR navštívilo přes 50 tisíc lidí. Komora také
ocenila 273  nejlepších absolventů 47  oborů SOŠ. V  roce 2023
vyvrcholil 7. ročník odborné soutěže T‑PROFI. Po dvou letech 
příprav Komora vyslala reprezentační tým na evropský šampionát
dovedností EuroSkills, který prověřil odborné znalosti a dovednosti
600 soutěžících do 25  let z  celé Evropy. Medaili za excelenci si
v oboru instalatér topenář odnesl Petr Valach z České Rybné.

Komora prosadila navýšení vládních kvót na kvalifikované zahraniční
pracovníky. V roce 2023 zaměstnavatelům vyřídila 880 žádostí 
o více než 6 000 pracovníků z 10 zemí, a to z Arménie, Černé Hory,
Filipín, Gruzie, Indie, Kazachstánu, Moldavska, Mongolska, Severní
Makedonie a Srbska.

Na půdě Hospodářské komory byla přijata deklarace průmyslových
a zaměstnavatelských svazů k návrhu normy Euro 7, zpřísňující limity
emisí pro osobní i  nákladní dopravu. Deklarace se stala důležitým
dokumentem, který pomohl ministru dopravy a europoslanci 
Alexandru Vondrovi vyjednat v  EU rozumnější pravidla pro
automobilový průmysl. Limity pro emise výfukových plynů se
zmírnily a  firmy na  přizpůsobení se novým pravidlům dostaly více
času.

Vláda ve snaze snížit schodek rozpočtu zamýšlela zcela zrušit
daňové osvobození zaměstnaneckých benefitů. Po kritice
Hospodářské komory vláda ustoupila a  daňovou uznatelnost
nepeněžitých bonusů zachovala do výše poloviny průměrné mzdy,
tedy do ročního limitu 21 983 Kč.

VYJEDNALI JSME SNÍŽENÍ CEN ENERGIÍ

ZABRÁNILI JSME ZÁNIKU HOME OFFICE

NAPLÁNOVALI JSME OBNOVU UKRAJINY

SNÍŽILI JSME PODNIKATELŮM ADMINISTRATIVU

OTEVŘELI JSME DVEŘE K ZAKÁZKÁM V ZAHRANIČÍ

Komora zabránila tomu, aby práce z domova byla v podstatě
nároková pro některé zaměstnance a zaměstnavatelé museli
v souvislosti s výkonem práce na dálku zaměstnancům 
povinně proplácet náklady. Novela zákoníku práce sice
zavedla paušál 4,60 Kč  na  hod., záleží ale na  dobrovolné
dohodě mezi zaměstnancem a  zaměstnavatelem, zda jej
uplatní.

Českým výrobkům, službám a  investicím Komora pomohla
proniknout na  zahraniční trhy. Organizovala obchodní jednání
během 14  podnikatelských misí ve 20  zemích, další cesty
delegací firem zabezpečily komory v  regionech. V  průběhu
pracovní cesty premiéra po Asii podnikatelé projednali obchodní
příležitosti v  Kazachstánu, Vietnamu, Singapuru, Indonésii,
na  Filipínách a  v  Uzbekistánu. V  USA jsme podpořili české
startupy.

Českým firmám začaly přicházet první objednávky na  dodávky
na  Ukrajinu, hlavně zdravotnického vybavení nebo zemědělských
strojů. A  to na  základě seznamu 100  dodavatelů, který Komora
poskytla vládě pro česko‑ukrajinské mezivládní konzultace.
Komora na Ukrajinu přivedla také firmy v podnikatelské delegaci.
Usiluje o  posílení pojištění exportu, aby se mohly realizovat
kontrakty na  obnovu energetické, dopravní a  vodovodní
infrastruktury, dále na stavební práce a materiál.

Komora do vládních antibyrokratických balíčků prosadila změny
zjednodušující život živnostníkům a podnikům, například se zrušily
potravinářské průkazy nebo periodické lékařské prohlídky pro
nerizikové profese. Od svých členů shromáždila dalších
400  podnětů na  odstranění zatěžující byrokracie, za které bude
lobbovat v letech 2024 a 2025.

Po tlaku Hospodářské komory vláda s  ERÚ plošně snížily všem
podnikům i  domácnostem poplatky za regulovanou část elektřiny
a  plynu pro rok 2024. Firmám, jejichž výrobní technologie jsou
energeticky náročné (např.  ocelárnám, sklárnám, výrobcům
keramiky či papírnám), Komora vyjednala snížení poplatku za
podporované zdroje energie o 3,5 mld. Kč.


